
 

Referat af bestyrelsesmøde i DKeF, 
den 25.11.23 kl. 10-16 i Nyborg  

 

 

Deltagere:  

Marita Geinitz, Marianne Jensen, Niklas L. Rejnstrup, Svend Jørgensen, Michael Zimmermann, 

Thomas Jensen og Bjarne Petersen 

 

DKeF: Katja Bødtger 

 

Formøde: Kl. 9.00 - 10.00 har Marita, Marianne og Niklas formøde med Lindy. 

 

Dagsordenspunkt Referat Opfølgning 

Hvem –  

Hvornår 

Pkt. 1. Nyt fra Formanden 

-Drøftelse af hjemmeopgave til 

weekendmødet i januar 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

-Program weekendmøde  

 

 

 

 

 

 

-Oplæg formiddag  

 

 

 

 

 

 

-Valg til årsmødet 2024 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Hjemmeopgaven blev drøftet og bestyrel-

sen ser frem til en dialog med udvalgene 

den 20. januar. 

 

Bestyrelsen drøftede roadshow i forbin-

delse med ønsket om en “vi-følelse” i 

klubberne. Det at vi er i samme båd og 

ikke taler hinanden ned. Derfor vil vi 

gerne gentænke roadshow konceptet, for 

at få en bredere dialog med medlem-

merne.  

 

Katja sender et opdateret program ud.  

Vi rykker for tilmelding fra de resterende. 

Det er ok at sige, at man har brug for en 

pause, så er det bare vigtigt at kontakte 

formanden for eget udvalg eller en fra be-

styrelsen.  

   

Bestyrelsen godkendte Torbens oplæg. 

Skriftlig tilbagemelding til Torben om at 

han skal overveje sit ordvalg i sit mundt-

lige oplæg på dagen.  

Samarbejdet med Torben er en løbende 

proces. 

 

Marita stopper og Niklas stiller sit kandi-

datur til rådighed. Vi mangler dermed en 

kasserer. 

 

LOA: Kurt Halvorsen og Thomas er på 

valg.  

TU: Martin Rasmussen, Martin Folmer, Lea 

Mikkelsen og Gerhard Schmidt er på valg i 

lige år.  

Elite: Jette Stougaard er på valg. 

Til weekendmødet spørger vi dem der er 

på valg, om de genopstiller 

 

 

 

 

 

Katja kommer 

med oplæg 

 

 

 

 

 

 

Katja sender 

program ud. 

 

 

 

 

 

Katja skriver 

til Torben 

 

 



 
 

-Frivillighed  

 

 

Bestyrelsen havde en bred drøftelse af fri-

villig begrebet og måden at gribe den fri-

villige opgave an på. Hvor ligger skellet 

mellem frivillige og administrative opga-

ver? Skal frivillige have mulighed for at 

trække på ansatte kræfter for at løse 

driftsopgaven, så der er mere tid til at 

tænke udvikling? Hvordan understøtter vi 

den proces fremadrettet?  

 

Bestyrelsen bakkede op om at finde en 

løsning på sigt.  

Pkt. 2. Næstformand og 

kasserer 

-Status vedr. IKC 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

-Oprydning IKC / RKC 

   -Spilletøj 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

-Budgetmøde i DIF 

 

 

 

 

For at lette arbejdet omkring økonomi, er 

der taget kontakt til Idrættens Kompe-

tence Center i DIF, der har et bogholderi, 

der kan hjælpe med administration. Niklas 

har estimeret en ramme på ca. 200 timer 

og det er der nu indhentet tilbud på fra 

IKC. De har givet et tilbud på, at det ko-

ster 370 kr. i timen. Det optimale vil 

være, at IKC kan få opgaven fra 1. januar 

2024, for at være med fra regnskabsårets 

start.  

Bestyrelsen bedes derfor tage stilling til, 

om det er noget vi skal gå videre med?  

 

En samlet bestyrelse bakkede op om det 

videre forløb. 

 

Lokalerne i Idrættens Hus er nu tømt og 

alt er kørt ud til Roskilde Kegle Center. Lo-

kalerne er opsagt og Katja følger op på 

konkret dato. 

 

Vi vil gerne afholde kommende weekend-

møde den 8. juni 2024 i Roskilde, så be-

styrelsen fælles kan tage stilling til alle de 

ting der er flyttet fra Idrættens Hus. 

 

Angående spilletøj: Hvor meget skal vi be-

holde og hvor meget nyt skal vi have? 

Vi skal tage stilling til landsholdstøjets far-

ver og look.  

 

Det ville være en god idé at finde en 

sponsor til tøjet. 

 

Punktet har været behandlet under punkt 

1, frivillighed. 

 

 

 

Niklas arbej-

der videre 

med IKC 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Katja kontak-

ter IH om op-

sigelse. 

 

 

 

Katja husker 

det til indby-

delsen. 

 

 

 

 

 

 

Ideen tages 

med til kom-

mende møde 

 

 

 

 



 
-Satser  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

-Code of Conduct  

 

 

Arket satser blev gennemgået og justeret. 

Arket offentliggøres på hjemmesiden og 

rettelserne effektueres fra 01.0124.  

 

Uddrag af drøftelse:  

Bohle/Classic licens: Hvad skal prisen 

være for henholdsvis Bohle og Classic li-

cens? 

Grundargumentet er at der er et ønske 

om opdeling af kegleportalen, så man kan 

trække snit på både Classic og Bohle og 

dele det mere op. Det betyder at der skal 

være to licenser og dermed også to priser 

for henholdsvis Bohle og Classic.  

  

Drøftelse af om vi skal have et familie-

medlemskab? Tanken er god, men det er 

svært at administrere, så der skal være 

gode argumenter for at indføre det. 

 

Satsen justeres så det koster 120 kr. for 

både Classic og Bohle.  

 

Sats for startgebyrer i turneringen: 

Startgebyrer for første division samt for 

øvrige divisioner og serie pr klub deles op.  

Vi er nødt til at ændre betalingsforhold, så 

der er betaling ved tilmelding. Bindende 

tilmelding og bindende betaling. Hvis der 

ikke betales, kan man ikke spille. Deadline 

rykkes derfor så det er muligt at admini-

strere.  

 

Startgebyrer for Classic i både lokale me-

sterskaber og DM sættes til 100 kr.  

 

Kørselsgodtgørelse for organisatorisk ar-

bejde: Fremover vil vi gerne have lavet 

skabeloner så vi har formler på en godt-

gørelsesseddel og den vej melder kørsel 

ind til forbundet.  

 

Vedrørende overnatning for klubber og 

medlemmer. Taksten sættes op, da man 

ikke får meget for den nuværende pris. 

 

Vedrørende kørselstakst ændres der i km. 

Penge fra 2 kr. til statens laveste kørsels-

takst 2.23 kr. Pr. Km (for 2024). Som det 

ser ud lige nu. Gælder fra 1. januar 2024.  

 

 

Bestyrelsen vælger at gennemgå Code of 

Conduct sammen med bestyrelsens forret-

ningsorden til weekendmødet i juni 2024.  

Nyt ark of-

fentliggøres 

på kegler.dk 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Katja kontak-

ter Kurt (LOA) 

og giver be-

sked. 



 
 

 

-Principper for stævneformer  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

-Individuelt medlemskab 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

-Medlemsformer og CFR 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

-Classic klubber baneleje 

 

 

 

 

 

-Ansøgning 

 

 

Retningslinjerne for nålestævner blev gen-

nemgået. Bestyrelsen drøftede under-

skudsgarantien og var enige i det gene-

relle. Var dog ikke enige i de stævner der 

var oplistet. Vi fjerner eksemplerne på 

stævner og retter til. Herefter offentliggø-

res principper for stævneformer. Der laver 

et opslag på hjemmesiden når der er mu-

lighed for det. Samtidig laver vi en pilot 

sammen med Roskilde Ældre Motion, der 

har henvendt sig om det.  

 

 

Vi har fået en henvendelse fra en person, 

der gerne vil være individuelt medlem, 

men vi mangler en sats og en procedure 

for medlemskabet. Bestyrelsen drøftede 

satsen og lægger sig op ad en almindelig 

licens på 120 kr., hvilket vi havde fået be-

myndigelse til fra årsmødet.  

 

Vi vil gerne have en formel ansøgning fra 

den person der ansøger om individuelt 

medlemskab og der udformes en tilmel-

dingsblanket (formular) med en pris og en 

procedure til kommende brug. Vi laver en 

kreds på kegleportalen eller en klub på 

linje med DKeF.   

 

Katja kontakter Kurt fra LOA for at få ud-

arbejdet en formel procedure og for at ori-

entere om beslutningen.  

 

Niklas orienterede om at vi gerne vil have 

alle de private fællesskaber der træner 

rundt omkring i keglecentrene og vi har 

været på udkig efter en løsning i forhold 

til at få dem med i CFR-tallene. Mange af 

de private fællesskaber er dog ikke inte-

resseret i at blive en formel klub og derfor 

kan vi ikke gøre så meget mere. CFR-reg-

lerne er meget klare, så hvis vi skal have 

dem med, så kræver det, at de er en aktiv 

klub. 

 

Alt baneleje i turneringsregi er for egen 

regning i den enkelte klub og det skal der 

orienteres om til klubberne.  

 

 

KPK har ansøgt om tilskud til at få repare-

ret banerne, der har stået under vand. 

Bestyrelsen mener principielt ikke at vi 

 

 

Katja tilretter 

og sender ret-

ningslinjer ud 

på hjemmesi-

den og på FB 

via Thomas. 

 

 

 

 

 

 

 

Katja kontak-

ter Kurt 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Katja formule-

rer et skriv 

der kan sen-

des ud. 

 

 

Niklas kontak-

ter KPK. 

 



 
skal give penge til baner, men KPK har 

fået tilbudt at få et lån fra DKeF, så de har 

mulighed for at afholde udgifterne inden-

for nærmeste fremtid. 

 

 

 

 

Pkt. 3. Næstformand og 

strategiansvarlig 

-Seniorsatsning 60+  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

-Tag en ven med til kegler  

 

 

 

 

 

 

 

-Oplæg vedr. Arbejdsgrupper 

for strategiarbejde 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

-Åbent Hus 

 

 

 

 

 

 

-Klubudvikling status 

 

 

Der står i vores strategi at vi skal arbejde 

på tværs af forbund, så hvis Odense Pen-

sionisterne siger ja, så vil vi gerne være 

med i projektet. 

 

Bestyrelsen vil gerne bakke op om projek-

tet og samarbejde og ønsker, at modellen 

om bindende tilmelding skal prioriteres, 

hvis det er muligt. 

  

Marianne præsenterede BVFL materialerne 

og fortalte om formatet. Vi skal prøve no-

get nyt, da det gamle tag en ven med ma-

teriale ikke var optimalt. Derfor vil vi 

bruge bevæg dig for livet kampagnen. Be-

styrelsen bakkede op om materialet, så 

det sætter vi i tryk. 

 

Fremover vil vi gerne arbejde mere ad hoc 

i arbejdsgrupperne, så i stedet for at have 

faste arbejdsgrupper, så vil vi indkalde 

nogle frivillige fra klubberne til tidsbe-

grænsede opgaver med fokus på udvik-

ling.  

 

Tiltaget flugter fint med det tidligere punkt 

om frivillighed, så det lyder som en god 

plan.  

 

Evaluering af Åbent Hus viser, at de klub-

ber der laver en udførlig plan med SoMe 

har succes. Derfor vil vi udbyde små 

workshops rundt omkring i landet som 

Thomas og Katja faciliterer. 

 

Marianne gav en kort orientering om 

hvilke klubber der har initiativer omkring 

klubudvikling. Der er flere gode udvik-

lingsforløb i gang. 

 

 

Katja og Mari-

anne tager 

kontakt til 

Odense Pensi-

onisterne. 

 

 

 

 

 

Katja og Mari-

anne arbejder 

videre. 

 

 

 

 

 

Marianne ar-

bejder videre. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pkt. 4. Ansvarlig for kom-

munikation og markedsfø-

ring  

-Film om Classic m.fl. 

 

 

 

 

 

 

Thomas orienterede om arbejdet med op-

slag på Facebook og statistik på hvor lang 

rækkevidden har været på opslagene. De 

kampagner der er sat gang i, er nået me-

get langt ud, så det virker og giver synlig-

hed.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
-Danmarks Indsamlingen 

 

 

 

 

 

 

-Facebook kursus 2024 

Danmarks Indsamlingen bliver afviklet til 

februar. Kan vi få 1-2 klubber med?   

 

YouTube pilot arrangementet bliver i slut-

ningen af januar og samarbejder går ude-

lukkende på Mika. 

 

Vi laver Facebook kurser i foråret i mindre 

workshop, så hver enkelt klub får mere 

målrettet hjælp. På kurset bruger vi tag 

en ven med til kegler kampagnen som 

case. 

 

Thomas og 

Katja taler vi-

dere om det. 

 

 

 

 

Marianne, 

Thomas og 

Katja laver in-

vitation 

Pkt. 5. Ansvarlig for turne-

ring og elite 

-Status på turneringsudvalg og 

eliteudvalg 

 

 

Der er store udfordringer på baneanlæg-

gene og det gør at der bliver flere og flere 

aflyste kampe. Det er særligt galt i Lyngby 

på Classic banerne. Dermed bliver turne-

ringen svær at få afviklet. Turneringsud-

valget er opmærksomme på problematik-

ken.  

 

 

Pkt. 6. Ansvarlig for dom-

mere og baneanlæg 

-Baneanlæg generelt 

 

 

 

-Lyngby og GMC 

 

 

 

 

 

-Dommerkursus 

 

 

Banekontrollørerne har haft travlt med at 

tage rundt til baner, der har været udfor-

dret af vand.  

 

Classic banerne i Lyngby er udfordret. Der 

bliver kæmpet for at få udbedret skaden.  

 

Der er sendt mail til GMC for at få udbed-

ret forskellen på keglerne.  

 

Svend mangler materiale at undervise ef-

ter til et Classic dommerkursus, men spør-

ger tyskerne. Vi kan eventuelt invitere en 

af tyskerne eller svenskerne hertil, for at 

fortælle om reglerne og uddannet nogle 

dommere.  

 

Dommerkursus Bohle bliver afviklet sam-

men med DM til foråret. 

 

Angående baner så er mange klubber in-

teresseret i viden om forsikringsforhold. Vi 

kunne eventuelt tage emnet op til årsmø-

det eller gøre noget mere for at dele viden 

på emnet.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Svend taler 

med Daniel 

om kurserne. 

 

 

 

 

 

 

 

Katja husker 

det til årsmø-

det og even-

tuelt facebook 

Pkt. 7. Ansvarlig for klubak-

tivitet 

-Evaluering af familiestævnet 

 

 

 

Familiestævnet blev afholdt som pilot og 

det gik fint. Vi vil dog meget gerne have 

 

 



 
 

 

 

 

 

 

 

 

-Begynderstævne foråret 24 

 

 

 

-Instruktør- og mentorkursus 

19. februar 2024 

 

 

 

 

-Opstart af nye  

flere klubber med og derfor er det vigtigt 

at fortælle den rigtige historie om hvad 

folk kan forvente de tilmelder sig til. Vi 

skal også drøfte hvor mange slag vi skal 

spille og om der skal være faste starttider. 

Måske skal der være større involvering 

hos de klubber der er arrangør.  

 

Planlagt til den 4. februar. Før vi afholder 

stævnet, skal vi finde ud af hvor mange 

nye spillere der er ude i klubberne.  

 

Der bliver arbejdet videre med kurset. In-

vitationen er udarbejdet og klar til at blive 

sendt ud. 

 

 

 

Modtagelse af nye. Hvordan modtager vi 

nye udvalgsmedlemmer og hvordan un-

derstøtter vi det videre arbejde med fx en 

mentor. Hvordan løser vi opgavefordelin-

gen på sigt? Vi er blevet bedre, men vi 

kan godt sætte det endnu mere i system?  

 

Bestyrelsen tager overvejelserne til efter-

retning og vil gerne arbejde på at det bli-

ver endnu bedre.   

 

Bjarne arbej-

der videre 

med ideen. 

 

 

 

 

 

Bjarne og Ka-

tja arbejder 

videre 

 

Marianne, 

Thomas og 

Bjarne arbej-

der videre. 

Pkt. 8. Udviklingskonsulent 

-Rød, gul, grøn liste 

 

 

 

 

-Medlemsundersøgelse 2023  

 

 

-Strategiproces 2025-29 

 

Det blev aftale at listen bliver gennemgået 

på bestyrelsesmødet i januar. Samtidig 

ønsker bestyrelsen et nyt oplæg til 

roadshow formatet.  

 

Gennemgang af medlemsundersøgelse 

blev udskudt. 

 

Katja gjorde kort rede for kommende stra-

tegiproces. DIF har lagt op til at strategi-

konsulenten deltager på et statusmøde i 

foråret og ingen i en workshop til septem-

ber. Bestyrelsen besluttede at holde be-

styrelsesmøde den 1/9 og invitere Bo 

Overgaard til dette møde. Punktet kom-

mer til at tage ca. 3 timer og der lægges 

op til at bestyrelsen gennemgår en SWOT 

-analyse med henblik på emner til kom-

mende strategi.  

 

Niklas kontakter Bo for at finde et tids-

punkt for statusmøde i foråret. 

 

 

 

Katja laver 

oplæg til 

møde i januar. 

 

 

 

 

 

Katja giver Bo 

besked. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Niklas kontak-

ter Bo. 



 
Pkt. 9. Næste møde 

 

Weekendmøde med udvalg den 20-21. ja-

nuar 2024 på Scandic i Odense. 

 

Pkt. 10. Eventuelt Fastlæggelse af bestyrelsesmøder for 

2024-25 til aktivitetskalenderen. 

DIF møder 

 

1/9 fysisk – DIF deltager. 

28/9 online 

17/11 fysisk 

18-19 /1 - 2025    

22/2 online 

23/3 online  

12/4 årsmøde 

10/5 onlinemøde 

21-22 juni weekendmøde 

 

 


